
Protokół Nr 26/2021
posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej

odbytego w dniu 31 marca 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności 
oraz zaproszeni goście w osobach:
- Jan Leszek Wiącek Burmistrz Wołczyna
- Bogusław Adaszyński Zastępca Burmistrza
- Marcin Dłubak Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Nieruchomości i Inwestycji
- Marcin Kaczmarczyk Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Rekreacji

Porządek posiedzenia członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniami o Komisji
Porządek posiedzenia  przyjęty został jednogłośnie w obecności 14 członków Komisji.

Posiedzenie Komisji Budżetu rozpoczęło się zdalnie o godzinie 12.00 jednak z przyczyn technicznych
ogłoszono  45  minutową  przerwę  i  posiedzenie  Komisji  kontynuowano  od  godziny  14.00  w  sali
posiedzeń Urzędu Miejskiego w Wołczynie.

Ad.2

Przewodniczący Rady Waldemar Antkowiak - poinformował, że do Biura Rady wpłynęło pismo, od
mieszkańców przysiółka Ligota Mała dotyczącego utworzenia odrębnego sołectwa Ligota Mała.

Radna Krystyna Mazurczak - prosiła, aby wystosować pismo do Starostwa Namysłów o remont drogi
Szum – Zawiść.

Radny Ryszard Nowak – zgłosił, że na ulicy Przemysłowej koło stacji jest złamany słup na którym
znajduje się lampa jest źle zabezpieczony.

Ad.  3

Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Wołczyn

Informacje  w  przedmiotowym  temacie  zostały  przedłożona  radnym  elektronicznie,  tj.  w  zakresie
działalności  za  2020  r.  Staży  Miejskiej,  Posterunku  Policji  w  Wołczynie  i  Ochotniczych  Straży
Pożarnych (informacje stanowią załącznik do protokołu).

Kontynuacja Komisji Budżetu rozpoczęła się o godzinie 14.00  w obecności 15 członków Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  poinformował,  że  jeżeli  są  jakieś
zapytania oraz  wnioski w zakresie stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy
Wołczyn należy złożyć na piśmie do Biura Rady Miejskiej.

Ad. 4

Zaopiniowanie projektów uchwał, które Rada Miejska podejmować będzie na najbliższej sesji.



Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 -2026 (załącznik do
protokołu).
Nikt nie wniósł zapytań i uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej zaopiniowany został pozytywnie
jednogłośnie w obecności 14 członków Komisji.

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Wołczyn na 2021 rok (załącznik do protokołu).
Nikt nie wniósł zapytań i uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Projekt  uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Wołczyn na 2021 rok został przyjęty pozytywnie
w obecności 15 członków Komisji.

Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Wąsicach (załącznik do protokołu).

Radna  Krystyna  Mazurczak  –  pytała,  dlaczego  nie  może  być  rekrutacji  2,5  letnich  dzieci  do
przedszkola w Wąsicach, a w  Wołczynie jest,
- czy powodem jest, że to wioska?
-  czy są jakieś  propozycje,  żeby zerówkę przenieść do szkoły,  a  wtedy byłaby możliwość przyjąć
więcej dzieci do przedszkola w Wąsicach.

Zastępca Burmistrza - stwierdził, że w tej chwili trwają prace nad arkuszem organizacyjnym szkoły,
przy założeniu, że szkoła zostanie przekształcona,
- na tą chwilę nie ma decyzji, czy dzieci 2,5 letnie będą przyjmowane, ponieważ te dzieci powinny być
przyjmowane pod pewnymi warunkami,
- postaramy się stworzyć taką możliwość,
- zaproponujemy utworzenie dwóch oddziałów przedszkolnych, jeden oddział będzie obejmował dzieci
5 – 6 letnie, drugi oddział 3-4 letnie i ewentualnie 2,5 letnie,
- jesteśmy otwarci na wszystkie rozwiązania, a w szczególności te, które pozwolą na przyjęcie jak
największej ilości dzieci.

Radna Krystyna Mazurczak - stwierdziła, że obliczając to 5 i 6 latki to odział 13 dzieci, a 3 i 4 latki to
oddział 18 dzieci do tego 2,5 latki - 7 dzieci, czyli byłby oddział 25 dzieci,
- czy może taki oddział istnieć?
- część młodych osób wróciła zza granicy i wioska się rozbudowuje.

Zastępca Burmistrza – stwierdził, że robimy wszystko, aby objąć jak największą liczbę dzieci opieką
przedszkolną,
- jeżeli taka liczba dzieci chętnych do przedszkola będzie to zostanie przyjęta,
- rozmowy na temat arkusza organizacyjnego rozpoczną się po przyjęciu uchwały. 

Pan  Marcin  Kaczmarczyk  -  dodał,  że  prawo  oświatowe  określa  prawo  rodzica  do  objęcia
wychowaniem przedszkolnym dzieci w wieku od 3 lat,
- w bieżącej rekrutacji biorą udział dzieci 3, 4, 5 i 6 letnie,
-  jeżeli  chodzi  o  dzieci  2,5  letnie  mogą być  przyjęte  do  przedszkola  zgodnie  z  wolą  rodzica  pod
warunkiem , że są wolne miejsca w przedszkolu
- na dzień dzisiejszy w ramach rekrutacji jest wskazanych 31 dzieci są od 3do 6 lat,
-  przez  lata  były  dwa  oddziały  przedszkolne  w  Wąsicach,  zostaje  to  podtrzymane  z  możliwością
poszerzenia oddziału.



Radna Krystyna Mazurczak – pytała, ile dzieci może liczyć oddział.

Pan Marcin Kaczmarczyk  - odpowiedział, że przepisy nie określają metrażu, cała rekrutacja polega na
określeniu liczby dzieci.

Zastępca Burmistrza – stwierdził, że na terenie naszej gminy praktykujemy, że odziały mogą liczyć do
25 dzieci,
- jeżeli zostaną utworzone dwa oddziały, to jest miejsce dla 50 dzieci.

Radny  Marcin  Pasternak  –  pytał,  czy  są  analizy  szczegółowych  wyliczeń  ile  będzie  oszczędności
z tytułu przekształcenia szkoły w Wąsicach?

Zastępca  Burmistrza  –  podkreślił,  że  analiza,  która  została  przedstawiona  do  projektu  uchwały
o zamiarze jest jak najbardziej aktualna
-  oprócz  korzyści  ekonomicznych  ważnym elementem tego  przekształcenia  jest  to,  że  nie  można
dopuścić do funkcjonowania szkoły publicznej, gdzie liczba dzieci w oddziałach to 5 dzieci,
-  subwencja,  którą państwo przeznacza na funkcjonowanie szkół  nie pokrywa kosztów nawet przy
ilości 20 dzieci.

Radny Marcin Pasternak - stwierdził,  że radnym będzie lepiej przedstawić mieszkańcom konkretny
rachunek ekonomiczny, dlaczego przekształciliśmy szkołę i jaką korzyść z tego tytułu będzie miała
gmina.  

Radny Waldemar Antkowiak -  podkreślił, że dopuściliśmy do tego, że w klasach jest 5-ro dzieci, nie
może tak być, 
- nie możemy zaprzestać szukać kolejnych podobnych rozwiązań w innych szkołach.

Zastępca Burmistrza - dodał, że ta uchwała jest ostatnim krokiem do przekształcenia tej szkoły,
-  przeszliśmy  całą  procedurę,  poinformowaliśmy  skutecznie  rodziców  i  otrzymaliśmy  pozytywną
opinią Kuratora Opolskiego. 

Burmistrz – zabierając głos odniósł się do kilku spraw,
- rozumie stanowisko radnej Mazurczak ponieważ dotyczy to szkoły z jej środowiska, to do radnej
kierowanych jest najwięcej  pytań i proszenia rodziców,
- jeżeli chodzi o dzieci 2,5 letnie – obowiązkiem gminy jest zapewnienie opieki przedszkolnej od 3 lat 
i ten obowiązek jest wypełniony,
- jeżeli w oddziale są dzieci 2,5 letnie to dlatego, że w oddziale dla 3 latków są wolne,
- chcemy pomagać mieszkańcom rodzicom,
- odnosząc się do pytania radnego Marcina Pasternaka - rozumie, że mieszkańcy pytają jakie są koszty,
jakie będą oszczędności, a radny chce przedstawić jak to wygląda i przekonać, że jest dobra decyzja,
- nie zawsze podejmowane decyzje są  z powodu oszczędności, ale też i z powodu jak funkcjonuje
wołczyńska oświata w całej gminie, między innymi jak w przypadku tej szkoły gdzie klasy są z 5
uczniami,
- zadaliśmy pytanie Kuratorowi i przedstawicielom związków zawodowych, czy jest w województwie
taka szkoła gdzie są klasy 5 osobowe – niestety nie ma,
- jednak mimo tak małej liczby dzieci zostawiamy oddział przedszkolny i klasy I – III, żeby dzieci
mogły się bardziej przygotować do samodzielności,
- trzeba pamiętać, że subwencja nie wystarcza, ciągle maleje i będzie maleć,



- Kurator Oświaty nie jest skłonny do wydawania pozytywnych opinii – zanim wydał opinię dokonał
przeglądu szkoły w Wąsicach i w Wołczynie, przez zespół osób wydelegowanych z Kuratorium.

Radny Marcin Pasternak - pytał, czy są jakieś plany na kolejne restrukturyzacje pozostałych szkół na
terenie gminy Wołczyn w tym roku kalendarzowym?

Burmistrz - odpowiedział, że w tym roku na tym etapie nie przewidujemy prac związanych z kolejną
restrukturyzacją szkół.

Radna Krystyna Mazurczak - podkreśliła, że dzieci o których mówiła to dzieci 2,5 letnie, a rocznikowo
mają 3 lata.

Zastępca Burmistrza - podkreślił, że dzieci muszą skończyć 3 lata,
- naszym celem w sytuacji jaka jest w szkole w Wąsicach jest objęcie opieką przedszkolną wszystkich
dzieci,  jest  miejsce  i  takie  jest  główne  założenie,  aby  te  dzieci  najmniejsze  zostały  w  tych
miejscowościach i nie dojeżdżały.

Burmistrz – stwierdził,  że  zobowiązał się spotkać z rodzicami przed podjęciem tej  uchwały,  kiedy
będzie już opinia Kuratora, żeby rozmawiać już na konkretne tematy,
- niestety sytuacja pandemiczna, wprowadzone ograniczenia uniemożliwiły spotkanie z rodzicami,
-  zostało  wysłane  pismo do rodziców z  informacją  co  spowodowało,  że  do  spotkania  nie  doszło,
również poinformowani zostali o pozytywnej opinii Kuratora
- zadeklarował również, że w późniejszym czasie spotka się z rodzicami w celu podjęcia rozmów jak
usprawnić funkcjonowanie szkoły w Wąsicach.

Projekt  uchwał  w  sprawie  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  w  Wąsicach  został  zaopiniowany
pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za pozytywnym zaopiniowaniem - 12 głosów,
- przeciw – 1 głosów,
- wstrzymujących się – 1 głos.

W dalszej  kolejności  p.  Marcin  Kaczmarczyk  -  przedstawił  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę
w sprawie zmiany nazwy i ustalenia statutu Żłobka Gminnego w Wołczynie (załącznik do protokołu),
- proponuje się, aby dokonać zmiany zapisu odnośnie rekrutacji do, tj. w okresie od 21 kwietnia do 10
maja będzie dokonywana rekrutacja do żłobka na nowy rok szkolny, po uprzednim ustaleniu liczby
wolnych miejsc w Żłobku Wesołe Misie w Wołczynie,
- jeżeli po przeprowadzeniu postępowania rekrutacyjnego żłobek nadal będzie dysponował wolnymi
miejscami to w pierwszej kolejności przyjmowane będą dzieci zamieszkałe gminę Wołczyn, później
o ile żłobek będzie dysponował wolnymi miejscami z innych gmin.

Dyskusji nie było.

Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zmiany nazwy i ustalenia statutu Żłobka Gminnego
w Wołczynie – zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.



Pan Marcin Dłubak - przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wołczyn  oraz wsi Ligota Wołczyńska
i Gierałcice (załącznik do protokołu),
-  przedmiotowy  projekt  uchwały  wrócił  pod  obrady  ponieważ  nadzór  Wojewody  zakwestionował
załącznik graficzny z powodu nieczytelności numeru działki,
- aktualnie załącznik został dostosowany załącznik do wymagań Wojewody, a pozostała część nie ulega
zmianie.

Dyskusji nie było.

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Wołczyn  oraz  wsi  Ligota  Wołczyńska  i  Gierałcice  –
zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Następnie  p.  Marcin  Dłubak  -  omówił  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  zasad
udzielania  dotacji  celowej  z  budżetu  gminy  Wołczyn  na  wymianę  ogrzewania  na  ogrzewanie
proekologiczne (załącznik do protokołu),
- zmiana jaka proponujemy umożliwi wnioskowanie o dofinansowanie wspólnotom mieszkaniowym
oraz spółdzielniom mieszkaniowym, 
- zasada jest taka, że jeżeli wniosek zostanie złożony przez wspólnotę mieszkaniową to maksymalna
kwota  dofinansowania  równa będzie  iloczynowi  liczby mieszkań  zasilanych  ze  wspólnej  kotłowni
i kwoty 2 000 zł jednak nie więcej jak 15 000 zł.

Dyskusji nie było.

Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zasad udzielenia dotacji celowej z budżetu gminy
Wołczyn na wymianę ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne – zaopiniowany został pozytywnie
jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Pan Marcin  Dłubak –  przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia  wieloletniego  programu
gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  gminy  Wołczyn  w  latach  2021-  2025  (załącznik  do
protokołu).

Dyskusji nie było.
W/w  projekt  uchwały  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  15  członków
Komisji.

Pan Marcin Dłubak - przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska
dla gminy Wołczyn na lata 2020 – 2023 z perspektywą do 2027 roku” wraz z „Prognozą oddziaływania
na środowisko Programu ochrony środowiska dla gminy Wołczyn na lata 2020 -2023 (załSącznik do
protokołu),
- podkreślił, że dokument jest obligatoryjny dla gminy, opracowywany został w oparciu o wieloletni
program  inwestycyjny,  znajdują  się  w  nim  przedsięwzięcia  między  innymi  Zakładu  Wodociągów
i Kanalizacji, które mają na celu poprawę stanu jakości środowiska na terenie naszej gminy,
-  jest  to  dokument,  który  często  stanowi  załącznik  do  składanych  wniosków  o  dofinansowanie
przedsięwzięć.



Radny Waldemar Łuczek - zwrócił uwagę, że jest na lata 2020 – 2023, czy nie powinno być 2021?
Pan Marcin Dłubak - odpowiedział,  że poprzedni plan był do roku 2019, w ubiegłym roku została
rozpoczęta procedura opracowania nowego planu, nie jest to błąd.

Dyskusji nie było.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  zaopiniowany  został   pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  15
członków Komisji.

Następnie p. Marcin Dłubak - omówił  projekt uchwały  w sprawie wyznaczenia obszaru i  granic
aglomeracji Wołczyn (załącznik do protokołu)
-  przeciwko Polsce toczy się  postępowanie w sprawie  błędnej  interpretacji  dyrektywy azotanowej,
błędna  interpretacja  polegała  na  tym,  że  interpretowano,  że  należy  skanalizować  w  określonym
procencie cały obszar Polski i ten procent odnosi się do całego obszaru Polski, natomiast Komisja
Europejska stwierdziła,  że nie tak należało interpretować i w tej chwili poziom skanalizowania będzie
się odnosić do poszczególnej gminy,
- żeby móc przyjąć tą uchwałę zaktualizowano RLM  aglomeracji w oparciu o aktualne dane dotyczące
ilości  mieszkańców  korzystających  z  sieci  kanalizacyjnej,  zbiorników  bezodpływowych,
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz dokonano zmiany obszaru i granic aglomeracji.

Dyskusji nie było.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  obszaru  i  granic  aglomeracji  –  zaopiniowany  został
pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Pan  Marcin  Dłubak  –  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  gminy  Wołczyn(załącznik  do
protokołu),
- przyjęcie uchwały jest obligatoryjne, uchwałę rada winna podjąć do końca marca każdego roku,
- program jest opracowany i uzgodniony z organizacjami zajmującymi się bezdomnymi zwierzętami
jak i z kołami łowieckimi, z powiatowym lekarzem weterynarii
-  uchwała  określa  zasady  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  oraz  określa  kwoty  niezbędne  do
realizacji programu.

Dyskusji nie było.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  15
członków Komisji.

Ad. 5

Przewodniczący Rady – odczytał pismo od mieszkańców Ligota Mała dotyczące utworzenia odrębnego
sołectwa,
-  po rozmowach z urzędnikami uzyskał  informację,  że przysiółek ten od zawsze włączony jest  do
sołectwa Ligota Wołczyńska , kiedyś Ligota Mała miała nazwę Przysiółek Folwark,
- w 2002 roku gmina podjęła działania dotyczące zmiany nazwy na nazwę Ligota Mała



- ponadto podział funduszu sołeckiego odbywa na zebraniu wiejskim dla sołectwa Ligota Wołczyńska i
Przysiółka Ligota Mała każdego roku do końca września na rok następny, na ten rok fundusz sołecki
został już podzielony,
-  uważa,  że  powinniśmy się  spotkać  z  mieszkańcami  i  wysłuchać  ich  oczekiwań,  a  mieszkańcom
przedstawić nasze możliwości,
- aktualnie mamy trudna sytuację związaną z pandemią i ograniczenia do organizacji spotkań, 
- zaproponował udzielić odpowiedź na piśmie w tym kontekście.

Burmistrz - dodał, że trzeba się nad tym zastanowić na ten rok już fundusz sołecki jest podzielony,
można rozważać na następny rok.

Radny Szczepan Mały – fundusz sołecki jest wyliczany na mieszkańca i tyle otrzymuje się pieniędzy,
 - jako sołtys wylicza jaka jest ilość mieszkańców i przeznacza tą kwotę dla Gierałcic Małych,
- jest to mała kwota, ale mieszkańcy wiedzą i nikt nie ma pretensji.

Radna  Jolanta  Schatt  –  pytała,  jaka  jest  ilość  mieszkańców w Ligocie  Małej  i  czy  wcześniej  nie
korzystali z tych środków.

Przewodniczący Rady – stwierdził, że jest to 34 osoby. 

Radny Ryszard  Mrugalski - podkreślił, że ile lat był sołtysem to nigdy mieszkańcy z Ligoty Małej nie
uczestniczyli  w zebraniu wiejskim,  a kiedy był organizowany Dzień Dziecka to  osobiście  dowoził
upominki dla dzieci z Ligoty Małej.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.

                                                                                                         Przewodniczący Komisji
                                                                                                               Ryszard Nowak

Protokołowała
Katarzyna Atłachowicz


